
 

 
 
 
 
Politieke Markt 4 februari 2020 
Onderwerp: Advies beleid windenergie 
Inspreken door: Fokko Jansma, voorzitter 
 
Geachte Raadsleden, 
 
Steenergie is een energiecoöperatie vóór Steenwijkerlanders maar ook dóór Steenwijkerlanders. 
We zijn van mening, kijkend naar het Klimaatakkoord, dat het onontkoombaar is dat er 
windenergie in Steenwijkerland gaat komen. Werken we als gemeenschap nú niet ons eigen plan 
uit, dan is de kans groot is dat dit vóór ons beslist zal worden. En de rijksoverheid ons dus 
daarmee een inpassingsplan op gaat leggen.  
 
De oorzaken hiervan liggen onder andere in het feit dat Nederland in Europa, met 8,6% duurzaam 
opgewekte energie, momenteel het slechtste jongetje van de klas is, waar in het Klimaatakkoord 
14% in 2020 de nationale norm had moeten zijn. Ter verdere illustratie, de nationale groei van de 
afgelopen 6 jaar lag slechts op 3,9%, wat goed laat zien dat dit onderwerp de komende jaren niet 
langer verblijvend zal zijn. 
 
Daarnaast ligt de oorzaak ook zeker in het lokale feit dat in de huidige hernieuwbare energiemix 
in Steenwijkerland, slechts 1% uit zonnepanelen komt. Al zou morgen het totale oppervlak 
verdubbeld worden, dan leidt dit slechts tot een totale bijdrage van 2%. Ver van de huidige 
doelstelling van 14%, maar nog veel verder van de 27% die 2030 opgewekt moet worden. De 
totale huidige hoeveelheid opgewekte duurzame energie in Steenwijkerland bedraagt momenteel 
ongeveer 12%, waarvan dus 1% uit zonnepanelen en 11% uit biomassa. 
 
Dit geeft goed aan hoe beperkt de energieopbrengst vanuit zonne-energie is, en laat ook zien dat 
Steenwijkerland een mix van duurzame energieopwekking nodig heeft om aan de nationale 
doelstellingen te kunnen voldoen. Alleen met ‘’zon-op-land beleid’’ gaat dit nooit lukken. 
Met de nu voorliggende verplichting van de rijksoverheid aan de gemeente om invulling te geven 
aan de RES, is Steenergie ook van mening dat dit hét moment is om als gemeenschap de regie in 
eigen hand te nemen. Wij als Steenergie zijn ervan overtuigd hier op een goede manier invulling 
aan te kunnen geven. 
 
De Coöperatie Steenergie is opgericht door 14 lokale particulieren en ondernemers, verspreid 
over de gehele gemeente Steenwijkerland, welke allen van mening zijn dat windenergie niet 
langer vrijblijvend is, en dit er in deze gemeente hoe dan ook gaat komen. En als het er dan toch 
komt, dan houden we de regie hier graag in eigen lokale hand. 
 
Daarnaast heeft Steenenergie ook het doel om hiervoor een evenwichtige verdeling tussen de 
lusten en lasten te creëren, voor zowel grondeigenaren, direct omwonenden alsook de verdere 
directe omgeving. Dus wat ons betreft ook voor de mensen die niet het financiële vermogen 
hebben om te participeren in een windmolen. 
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Lokale belanghebbenden spelen een heel belangrijke rol bij de totstandkoming van een mogelijk 
windpark. Daarom nodigt Steenergie zowel de Raad, het College maar ook zéker de lokale 
gemeenschap uit om met ons in contact te treden, om zo gezamenlijk, in een voor een ieder 
passende tijdslijn, te bepalen hoe deze duurzame verplichting het beste ingevuld kan worden. 
Hiermee roept Steenergie dus ook lokale energiecoöperaties en plaatselijke belangen 
verenigingen op met ons in contact te treden, teneinde deze ontwikkelingsperiode in goed 
gezamenlijk overleg richting te geven, ondanks dat er verschillende meningen zullen zijn over de 
totstandkoming van een windpark. Hoe meer lokale bundeling van krachten, hoe sterker we 
samen zullen staan. 
 
Wij als Steenergie vragen de Raad goed na te denken over de volgende stellingen: 
 

- Wij vragen de Raad om de keuze voor windenergie nú zéker niet voor zich uit te schuiven 
naar een volgende Raadsperiode, maar de regie nu in eigen lokale hand te houden. De 
gevolgen van eventueel vooruitschuiven zal de gemeenschap in de toekomst veel harder 
gaan raken. 

- In dit licht vinden wij het ook belangrijk om de Raad te adviseren om goed te kijken naar 
zaken als minimale schaalgrootte & netwerkcapaciteit en daarmee de economische 
haalbaarheid van een eventueel windpark. 

- Wij adviseren de Raad dan ook uitdrukkelijk geen beleid goed te keuren dat op papier de 
doelstellingen haalt, maar in realiteit niet uitvoerbaar is. Het opstellen van realistisch 
haalbaar beleid is een noodzakelijke voorwaarde. 

- Wij vinden het belangrijk om nu en in de toekomst blijvend met elkaar in gesprek te gaan. 
Ondanks dat meningen over windenergie hoe dan ook verdeeld zullen zijn. Een 
gepolariseerde gemeenschap is niemand bij gebaat. 

- Kortom, wij doen de Raad en het College bij deze het aanbod, om samen met de 
gemeenschap, windenergie te ontwikkelen in Steenwijkerland. Waarbij ook een 
combinatie met zon wellicht tot de mogelijkheden kan behoren, mocht dit voor de 
gemeenschap tot betere oplossingen leiden. 

- Alleen kiezen voor zon maakt de kans groot dat we als gemeente te weinig energie 
opwekken om aan het Klimaatakkoord te voldoen. Dan is waarschijnlijk niet te 
voorkomen dat we een bijdrage ópgelegd krijgen. 

- Wij verwachten samen met alle betrokkenen een model te kunnen ontwikkelen waarbij 
de lasten van de windenergie ook gedeeltelijk gecompenseerd kunnen worden door de 
lusten hiervan ook lokaal te laten landen. 
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- Wij streven naar 100% lokaal eigenaarschap en elke Steenwijkerlander kan lid worden. 
- Door onze samengestelde groep van ambassadeurs uit alle lagen van de bevolking, 

bezitten wij niet alleen een groot lokaal netwerk, maar bezitten wij ook de kennis op het 
gebied van energieopwekking en de toegang tot lokaal kapitaal om een dergelijk project 
te kunnen realiseren. 

- Vergeet hierbij niet dat de huidige groep ambassadeurs van Steenergie hiermee reeds 
haar nek al uitgestoken heeft, en daarmee lef toont om het voortouw te nemen. Nu bent 
u als Raad aan zet op deze ruimte te scheppen. 

 
Namens coöperatiebestuur en ambassadeurs Steenergie, dank voor uw bereidwilligheid om te 
luisteren. 


